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Raadsvragen 

  
  
Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fractie Behoorlijk Bestuur voor Den Helder over het 
Manifest  
  
 
 
Aan de leden van de gemeenteraad 
  
 
Op 12 januari 2024  heeft de fractie Behoorlijk Bestuur voor Den Helder onder verwijzing naar artikel 36 van 
het reglement van orde voor de vergaderingen van de raad, de navolgende vragen gesteld over het Manifest , 
het antwoord vindt u onder de vraag: 
 

1. Hoe beoordeelt het college de noodzaak van het vastleggen van afspraken in het Helders 
Manifest, gezien dit als teken van gebrek aan intrinsieke motivatie en 
verantwoordelijkheidsgevoel onder de raadsleden kan worden gezien? 
Bij de aanmelding voor de pilot gemeentelijke statuut van het ministerie van Binnenlandse Zaken 
heeft het presidium gemotiveerd aangegeven de kern van een gemeentelijk statuut erg aanspreekt: 
dat de raad en het college en de werkorganisatie afspraken maken over de onderlinge samenwerking, 
over de manier waarop verantwoording en democratische controle plaatsvinden en over de 
informatievoorziening. Dit zijn de kernelementen die juist binnen onze gemeente enorm spelen en 
waarmee wij graag aan de slag willen gaan. Deels ingegeven door ons bestuurlijk verleden, maar 
zeker ook in relatie tot de toekomstige uitdagingen op gemeentelijk (ontwikkelingen stadshart}, 
regionaal/provinciaal (regionale samenwerking) en landelijk niveau (Maritiem cluster). Op meerdere 
niveaus is daarmee een belang en meerwaarde van deelname aan de pilot aanwezig voor de 
versterking van de kwaliteit van onze lokale democratie. 

2. Is het college van mening dat het vastleggen van gedragsregels in een manifest niet getuigt 
van een kinderachtige benadering van professionele verantwoordelijkheden, en hoe 
rechtvaardigt het college deze aanpak? 
Wij beschouwen het vastleggen van afspraken over de onderlinge samenwerking als een volwassen 
stap. Het gesprek over de onderlinge samenwerking is altijd een lastige en dit manifest geeft 
raadsleden, commissieleden, leden van het college en de ambtelijke organisatie daarvoor handvatten. 

3. Kan het college concreet aangeven hoe de vage en subjectieve gedragsregels in het manifest 
meetbaar en handhaafbaar gemaakt kunnen worden, zonder dat dit leidt tot subjectieve 
interpretaties, willekeur en het uitsluiten van raadsleden en/of partijen? 
Dit is inderdaad moeilijk meetbaar. Dit komt juist naar voren door het gesprek met elkaar aan te gaan, 
waarvoor ook de avond van 7 februari bedoeld is. Zonder gesprek geen verbinding. Meetbaarheid is 
niet het uitgangspunt en ook geen voorwaarde. 

4. Aan wie vindt het college dat raadsleden primair verantwoordelijkheid dienen af te leggen: is 
dit aan de inwoners die op hen gestemd hebben, of aan andere raadsleden, wethouders of 
overige ambtenaren zoals geïnsinueerd door het manifest? 
Het staat een raadslid vrij om te beslissen of en hoe invulling te geven aan het ambt, binnen de 
daarvoor wettelijke kaders.  

5. Acht het college het niet redelijk te verwachten dat elk raadslid van nature en/of door 
opvoeding over voldoende normen en waarden beschikt om op een respectvolle en 
constructieve manier met elkaar om te gaan, zonder dat dit expliciet in een manifest hoeft te 
worden vastgelegd? 
Zie vraag 1 
 
 



zaaknummer: 2024-006040 Pagina 2 van 2 
 
 
 

6. Kan het college een overzicht geven van het aantal manuren dat is besteed aan het 
samenstellen van het Helders Manifest, dat uit drie A4-pagina's bestaat?  
Het manifest is als pilot begeleid door het ministerie van BZK en een daardoor aangestelde externe 
partij. Voor 95% zijn de uren voor het opstellen van het manifest aan deze instanties toe te rekenen. 

7. Wat waren de totale kosten voor de ontwikkeling, productie en implementatie van het Helders 
Manifest, inclusief alle bijbehorende activiteiten? Dit omvat de kosten voor de geplande 
"heisessies", de uren aan arbeidsloon van alle betrokkenen, en eventuele additionele kosten 
zoals het afhuren van faciliteiten voor brainstormsessies zoals de schouwburg. Het is van 
belang dat alle aspecten van dit financiële plaatje inzichtelijk worden gemaakt. 
Voor de sessie in de schouwburg in 2022 is aan huur en drinken/hapje uitgegeven afgerond € 2.600 
ex btw / € 3.100 incl. btw. Verder zijn er tot op het moment van indiening van de schriftelijke vragen 
geen kosten gemaakt die op de gemeentelijke begroting drukken. Het vervolg geven aan de 
afspraken zal naar verwachting nog wel kosten met zich meebrengen, zoals de organisatie van de 
manifest-avond en een eventueel vervolg in 2024. 

8. Hoe rechtvaardigt het college deze uitgaven in het licht van andere dringende behoeften 
binnen de gemeente, en is er een kosten-batenanalyse uitgevoerd om de effectiviteit van het 
manifest te beoordelen in verhouding tot de investering? 
Zie antwoord vraag 1 

9. Is er een plan om de effectiviteit van het manifest te evalueren en de resultaten te rapporteren 
aan de gemeenteraad, zodat zij kunnen beoordelen of de gemaakte kosten gerechtvaardigd 
waren? 
Een jaarlijkse evaluatie kan onderdeel zijn van het manifest. Het gesprek daarover zal op 7 februari 
met elkaar gevoerd worden.  

10. Is het college niet van mening dat het voortzetten van de implementatie van dit manifest een 
onverstandige inspanning is, gezien de verdeeldheid en kritiek die het heeft opgeroepen? 
Geconstateerd is dat op dit punt binnen de gemeenteraad weinig verdeeldheid heerst – op basis van 
de raadsvergadering van 17 april 2023 en mede op basis van de laatste raadsvergadering van 22 
januari 2024. 

11. Is het college bereid om het manifest te heroverwegen of zelfs in te trekken, gezien de hoge 
kosten en beperkte impact, en deze middelen om te leiden naar urgente zaken die een directe 
invloed hebben op het welzijn van onze inwoners? 
Nee. 

  
  
Den Helder, 13 februari 2024. 
  
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Den Helder, 

  
  
 
 
 
 

J.A. (Jan) de Boer MSc.  
 burgemeester 

J. (Jeroen) van Egerschot 
Loco-secretaris   

 
  


